
Przedmiot petycji:
zobowiqzanie wladz Miasta do podjecia dzialan zmierzajqcych do budowy chodnika oraz
przebudowy ulicy Zajeczej, w tym opracowania wielobranzowej dokumentacji projektowej,
uregulowania stanu prawnego dzialek w obrebie pasa drogowego oraz uzyskania stosownych
uzgodnien i decyzji.

PETYCJA

Na podstawie art.2 pkt.3 ustawy z dnia II lipca 20140 petycjach zwracamy sie w interesie
publicznym z petycja 0 podjecie dzialan majacych doprowadzic do przeksztalcenia ulicy Zajeczej
z drogi gruntowej w droge utwardzona,

Uzasadnienie

Ustawa z dnia 21 marca 1985 r. 0 drogach publicznych (tekst jedn. Oz. U. z 2007 r. nr 19,
poz. liS z pozn. zm.) wskazuje, iz podstawowymi zadaniami zarzadcy drogi jest utrzymywanie
nawierzchni, chodnik6w, drogowych obiekt6w inzynierskich, urzadzen zabezpieczajacych ruch i
innych urzadzen zwiazanych z droga, a takze przeprowadzanie okresowych kontroli stanu dr6g, ze
szczeg61nym uwzglednieniem ich wplywu na stan bezpieczeii.stwa ruchu drogowego. Ustawa
nakazuje rowniez wykonywanie robot interwencyjnych, robot utrzymaniowych
i zabezpieczajacych, a takze przeciwdzialanie niszczeniu dr6g przez ich uzytkownikow.
Z kolei art.7 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 0 samorzadzie gminnym (Dz.U. z 2001 r., Nr 142, poz.
1591 z pozn.zm.) m6wi, ze jednym z zadaii. gminy jest zaspokajanie zbiorowych potrzeb
wsp6lnoty, m.in, poprzez utrzymywanie w nalezytym stanie dr6g gminnych.

Jako mieszkaiicy ulicy Zajeczej z przykroscia stwierdzarny, Ze powyzsze zadania nie sa
prawidlowo realizowane przez Zarzad Drog i Transportu w Lodzi. Droga, z ktorej korzystamy,
sklada sie przede wszystkim z dziur i' wyrw. Codzienne jej uzytkowanie naraza nas na wiele
zagrozen, takich jak kontuzje i szkody w mieniu. Przejazd ulica niejednokrotnie powoduje
uszkodzenia.samochodow (przede wszystkim uszkodzenia zawieszenia, podwozia i karoserii), co
potwierdzaja liczne przyklady. Szczegolnie krytyczny stan nawierzchni ujawnia sie w okresie
intensywnych opad6w oraz w porze zimowej, gdy woda opadowa lub bloto posniegowe zalega w
dziurach przez dlugi czas, ana pozostalych czesciach drogi wytwarzaja sie blotniste koleiny. To
znowuz sprawia, ze mamy trudnosci ze sprowadzeniem samochodow sluzb medycznych i
wywozem nieczystosci stalych. Pora letnia tez nie jest okresem pozbawionym trudnosci, Ogromna
ilosc kurzu, unoszacego sie w powietrzu, negatywnie wplywa na samopoczucie i zdrowie
mieszkancow.

Mieszkailcy ul. Zajeczej przez wiele lat zabiegali 0 doprowadzenie ulicy do stanu
umozliwiajacego jej nonnalne uzytkowanie. Jednak dotychczasowe traktowanie nas przez
przedstawicieli Urzedu Miasta i ZOiT powoduje zdziwienie i oburzcnie. Podczas wielokrotnych



spotkan i wizji lokalnych przekonywano nas, ze problem naszej uliey zostanie w koncu
rozwiazany. J8k dotad, slowa te pozostaly pustymi obietnicami. Kilka lat temu zawiazalismy
komitet obywatelski, dzieki kt6remu udalo sie przeprowadzic budowe nitki gazociagu oraz
kanalizacji miejskiej. Po dokonczeniu tych inwestycji, ul. Zajecza miala zostac wyasfaltowana.
Tymczasem •sprawa nie zostala zalatwiona, a my jestesmy ciagle zbywani. Dotychczasowe,
dorazne pr6by poprawy sytuacji, podejmowane przez ZDiT, nie zdaly i nie zdaja egzaminu.
Wyrownywanie nawierzchni rowniarka, ktore odbywa sie raz do roku, nie przynosi efektow, jako
ze prace te wykonywane sa malo starannie, wobec czego dziury w nawierzchni wracaja juz po
kilku dniach. Nasze problemy sa przerzucane pomiedzy jednostkami organizacyjnymi a
jednostkami pomocniczymi miasta, ZDiT probujac uniknac wygospodarowania odpowiedniej
kwoty w swoich planach inwestycji, przekonuje nas, ze inwestycja powinna zostac wpisana do
planu zglaszanego przez wlasciwa rade osiedla. Z kolei rada osiedla utrzymuje, ze inwestycja
wykracza poza jej mozliwosci i kieruje nas do z powrotem do jednostek organizacyjnych miasta.
W dniu 21 listopada 2017 r. rzecznik ZDiT w Lodzi, podczas transrnisji programu Lodzia po
Regionie w TVP-3, poinfonnowal nas, ze istnieje mozliwosc tymczasowego utwardzenia drogi
poprzez wylanie jej emulsja asfaltowa, Jest to kolejna w ostatnich latach obietnica, dlatego
podchodzimy do niej z ostroznoscia. Po wielu latach bezczynnosci i indolencji ze strony
urzednikow jestesmy przekonani, i:e tylko stanowcze dzialanie Rady Miejskiej rnoze przyczynic
sie do poprawienia warunk6w naszego zycia. Przypominamy, ze jestesmy rownoprawnymi
obywatelami Lodzi, ana ulicy Zajeczej znajduje sie paredziesiat gospodarstw domowych. Placimy
podatki, wybieramy swoich przedstawicieli do wladz miasta. Wielu z nas przy ul. Zajeczej
prowadzi dzialalnosc gospodarcza, Mamy wiec prawo oczekiwac, ze bedziemy traktowani z
nalezyta powaga i szacunkiem, a nasze podstawowe potrzeby zostana zaspokojone przez organy
do tego celu powolane.

Oczekujemy, ze Rada Miejska zobowiaze wlasciwy wydzial Urzedu Miasta oraz ZDiT
do niezwlocznego przedstawienia harmonogramu realizacji inwestyeji polegajacej na opracowaniu
wielobranzowej dokumentacji projektowej, budowie chodnika oraz przebudowie uliey Zajeczej,
Dopuszczamy rowniez mozliwosc wykorytowania ulicy i wylania jej emulsja asfaltowa, jako
tymczasowego rozwiazania poprawy stanu drogi, majacego na eelu zapewnienia bezpieczenstwa
mieszkaricom, do momentu zakonczenia prac zwiazanych z przebudowa ulicy,

Mieszkancy uliey Zajeczej licza na zrozumienie i rozpatrzenie niniejszej petycji bez zbednej
zwloki. Wyrazamy zgode na ujawnienie na stronie intemetowej podmiotu rozpatrujacego petycje
lub urzedu go obslugujacego danych osobowych wnoszacego petycje.

W imieniu mieszkancow ulicy Zajeczej,


